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                         P R O T O K Ó Ł    Nr  XI/15 

 

           z  Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

                           z dnia 25 maja 2015 r. 

 

 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku – Pan Prof. 

Marian Szamatowicz. 

 

 W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 27 Radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Prof. Marian Szamatowicz powitał 

wszystkich zebranych i otworzył obrady XI Sesji Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Do proponowanego porządku obrad wprowadzono następujące 

zmiany: 

 

- wprowadzono punkt 3 a w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 

Podlaskiego (głosowanie jawne – 23 głosy za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się); 

- wprowadzono punkt 3b w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu województwa 
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podlaskiego na rok 2015 (głosowanie jawne - 25 głosów za + głos Pana 

J. Dworzańskiego, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się), 

- wprowadzono punkt 13 a w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę  w sprawie wyboru przedstawicieli do składu rad 

społecznych działających w samodzielnych publicznych zakładach opieki 

zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest województwo 

podlaskie (głosowanie jawne – 27 głosów za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się), 

- wprowadzono punkt 15 a – Rozpatrzenie informacji dot. restrukturyzacji 

i oddłużenia spółki Przewozy Regionalne sp. z o.o. (głosowanie jawne – 

25 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się), 

- wprowadzono punkt 15 b – Przyjęcie stanowiska Sejmiku w sprawie 

dotychczasowej polityki rządu przy realizacji zadań drogowych na terenie 

woj. Podlaskiego (głosowanie jawne – 25 głosów za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się). 

 

 Następnie, również w głosowaniu jawnym, Radni przyjęli całość 

porządku obrad, oddając 26 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z IX Sesji Sejmiku. 

 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego protokołu i w głosowaniu 

jawnym, przy 24 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

przyjęli w/w protokół.  

 

Punkt 3 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Podlaskiego. 

 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko – Skarbnik 

Województwa. 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 24 głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli  
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                            U C H W A Ł Ę      Nr  XI/65/15. 

 

Punkt 3 b – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu województwa podlaskiego na rok 2015. 

 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko. 

Radni nie zgłaszali uwag i w głosowaniu jawnym, przy 18 głosach za, 0 

przeciw i 3 wstrzymujących się podjęli  

 

                          U C H W A Ł Ę     Nr  XI/66/15. 

 

Punkt 4 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie województwa na 2015 r. 

 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko. 

 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 19 głosach za, 0 przeciw i 3 wstrzymujących się podjęli 

 

                             U C H W A Ł Ę     Nr  XI/67/15. 

 

 

Punkt 5 – 8 – Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Łapy, Suwałki, Szczuczyn, Bielsk 

Podlaski. 

 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił się z zapytaniem skąd biorą się 

poprawki do w/w uchwał. 
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 Pani Elżbieta Piotrowska – p.o. Dyrektora Departamentu Ochrony 

Środowiska poinformowała, iż wynika to z faktu, że gminy musiały 

dostosować się do wymogów unijnych (skanalizowanie w 100 %). 

Wówczas inwestycje w aglomeracjach będą mogły korzystać z dotacji 

unijnych. 

 

Radni , w głosowaniach jawnych, podjęli następujące uchwały: 

 

- Uchwała Nr XI/68/15, (26 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

się), 

- Uchwała Nr XI/69/15, (23 głosy za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

się), 

- Uchwała Nr XI/70/15, (25 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

się), 

- Uchwała Nr XI/71/15 (26 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

się). 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wykonania Planu Gospodarki Odpadami Województwa 

Podlaskiego na lata 2012-2017. 

 

 Projekt powyższej uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Piotrowska. 

 Pan Bogusław Dębski zgłosił wątpliwości dotyczące składowiska 

odpadów komunalnych w Olchówce. Jednocześnie zaproponował 

wykreślenie zapisów dot. w/w składowiska z treści uchwały. 

 Wyjaśnień w powyższej sprawie udzielili : Pan Mieczysław Baszko 

– Marszałek Województwa oraz Pani Elżbieta Piotrowska. Pani E. 

Piotrowska wyjaśniła, iż nie ma konkretnych dowodów na to, że 

składowisko to zagraża otoczeniu, nie ma też opinii WFOŚiGW. Pan 

Marszałek M. Baszko podkreślił, iż działania Departamentu UMWP 

muszą być zgodne z literą prawa, a wszelkie interwencje mogą zostać 

podjęte na konkretny wniosek inspekcji, kontroli itd. Nie można bowiem 

odgórnie narzucać samorządom niższego szczebla działań w tym 
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zakresie. To właśnie te samorządy powinny zgłaszać wszelkie uwagi i 

przekazywać odpowiednie dokumenty Urzędowi Marszałkowskiemu.  

 Pan Jacek Piorunek zaproponował, aby Pan B. Dębski wycofał 

swoją poprawkę i jednocześnie zgłosił wniosek do Zarządu i 

odpowiedniego Departamentu o kolejną analizę powyższej kwestii. 

 Pan Bogusław Dębski poinformował, iż już wcześniej złożył w tej 

sprawie interpelację, na wniosek organizacji ekologicznych, które to 

przedstawiły jednoznaczną dokumentację dotyczącą składowiska. Pan 

B. Dębski ostatecznie wycofał swój wniosek, natomiast Pan Marszałek 

M. Baszko  zapowiedział, że w tej sprawie zostanie skierowane pismo do 

właściwej gminy, na terenie której znajduje się składowisko w Olchówce 

oraz Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Białymstoku. 

 Następnie Pan Jan Dobrzyński zgłosił wniosek o zakończenie 

dyskusji, który Radni przyjęli w głosowaniu jawnym, przy 19 głosach za, 

3 przeciwnych i 6 wstrzymujących się. 

 Również w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za, 2 przeciwnych 

i 4 wstrzymujących się podjęli 

 

                              U C H W A Ł Ę     Nr  XI/72/15. 

 

 

 

Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 

członka rady nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 20 głosach za, 2 przeciwnych i 5 wstrzymujących się 

podjęli 

 

                          U C H W A Ł Ę    Nr  XI/73/15. 

 

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 

członka Rady Nadzorczej WFOŚiGW. 
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Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, 0 przeciw i 4 

wstrzymujących się podjęli 

 

                             U C H W A Ł Ę    Nr  XI/74/15. 

 

Punkt 12 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zakup 

sprzętu ratowniczo-gaśniczego dla jednostek Ochotniczej Straży 

Pożarnej. 

 

 Pan Łukasz Siekierko zwrócił uwagę, iż 7 gmin nie zostało ujętych 

w powyższym projekcie i zapytał, czy wnioski tychże gmin nie spełniały 

wymogów, niezbędnych do uzyskania pomocy. 

 Pan Mieczysław Baszko – Marszałek Województwa poinformował, 

iż tymi kwestiami zajmowała się specjalnie powołana (spośród 

pracowników OSP, a także przedstawicieli WFOŚiGW) komisja, która 

stwierdziła, iż niektóre z gmin posiadają jeszcze zapasy w/w sprzętu, 

niektóre zaś są już go całkowicie pozbawione. Stąd też taki podział 

środków.  

 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 28 głosach za, 0 przeciw i 1 

wstrzymującym się podjęli 

 

                          U C H W A Ł Ę     Nr  XI/75/15. 

 

Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 

komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania 

konkursowego na stanowisko Dyrektora SP ZOZ Woj. Szpitala 

Zespolonego im. J. Śniadeckiego w Białymstoku. 

 

Projekt powyższej uchwały przedstawiła Pani Katarzyna Zajkowska – 

Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWP.  
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 Pan Waldemar Kwaterski – Przewodniczący Komisji Zdrowia 

przedstawił wniosek Komisji, aby kandydaturę Pana Bogdana 

Minkiewicza zastąpić kandydaturą Pana Karola Pileckiego.  

 Po wysłuchaniu powyższego wniosku, na Sali obrad rozgorzała 

dyskusja, w trakcie której Pan Bogdan Dyjuk – Członek Zarządu 

zrezygnował z udziału w w/w Komisji, jednocześnie podkreślając, iż 

przez taką decyzję niejako „zwalnia” miejsce Panu Bogdanowi 

Minkiewiczowi – sekretarzowi województwa. Przeciwni takiemu 

rozwiązaniu byli Pan Jacek Piorunek oraz Pan Jarosław Dworzański, 

którzy podkreślali, iż członek Zarządu, odpowiadający za kwestie 

ochrony zdrowia jak najbardziej powinien być członkiem takiej komisji.

  

 Po zarządzonej krótkiej przerwie i wznowieniu obrad Radni 

ostatecznie zgodzili się, aby w miejsce Pana Bogdana Dyjuka zajął w 

komisji Pan Karol Pilecki. 

 Jednocześnie Radni, w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, 2 

przeciwnych i 5 wstrzymujących się  podjęli 

 

                         U C H W A Ł Ę     Nr   XI/76/15. 

 

 

Punkt 13 a – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyboru przedstawicieli do składu rad społecznych 

działających w sp zoz. 

 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 29 głosach za, 0 przeciw i 1 

wstrzymującym się podjęli 

 

                      U C H W A Ł Ę     Nr  XI/77/15. 
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Punkt 14 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania 

do Woj. Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Wojewody 

Podlaskiego na uchwałę Sejmiku. 

 

Projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący 

Sejmiku – Pan Prof. Marian Szamatowicz. 

 Pan Marszałek Mieczysław Baszko poinformował, iż Zarząd 

podtrzymuje swoje stanowisko zawarte w projekcie uchwały. 

 Pan Bogusław Dębski zauważył, iż „sprawa jest rozgrywana w ten 

sposób”, aby problem stał się bezprzedmiotowy. Wojewoda bowiem nie 

wstrzymał uchwały Sejmiku, Sejmik przekazuje sprawę do WSA, który 

będzie następnie procedował kilka miesięcy, a później sprawa stanie się 

bezprzedmiotowa, albowiem szkoła przestanie istnieć.  

 Pan Prof. Marian Szamatowicz zauważył, iż wypowiedź Pana B. 

Dębskiego ma charakter przewidywania decyzji Sądu, Sejmik zaś 

obowiązany jest do przestrzegania prawa, taka uchwała została podjęta i 

należy postępować zgodnie z procedurami. 

 Pan Jan Dobrzyński podkreślił: „Decyzja sądu będzie wiążąca dla 

Zarządu. Jeżeli Zarząd będzie procedował likwidację szkoły i zostaną w 

związku z tym poniesione koszty, powinien również zdawać sobie 

sprawę z sytuacji, kiedy sąd stwierdzi, iż uchwała została podjęta 

niezgodnie z prawem.” 

 Następnie Radni, w głosowaniu jawnym, przy 19 głosach za, 10 

przeciwnych i 1 wstrzymującym się podjęli 

 

             U C H W A Ł Ę    Nr  XI/78/15. 

 

 

Punkt 15 – Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Programu 

Współpracy Województwa Podlaskiego z organizacjami 

pozarządowymi. 
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Radni zapoznali się z powyższym programem i nie wnosili do niego 

uwag. 

 

Punkt 15 a – Rozpatrzenie informacji do. Restrukturyzacji i 

oddłużenia spółki Przewozy Regionalne sp. z o.o. 

 

Informację powyższą przedstawił zebranym Pan Leszek Lulewicz – 

Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Transportu. 

Jednocześnie zapoznał Radnych z projektem stanowiska Sejmiku w 

sprawie utrzymania na dotychczasowych zasadach, określonych w 

Porozumieniu zawartym w dniu 9 grudnia 2008 r. pomiędzy Ministrem 

Infrastruktury a Województwami, finansowania lub współfinansowania 

przez samorządy województw zadań w zakresie zakupu, modernizacji i 

napraw pojazdów szynowych służących do regionalnych przewozów 

pasażerskich, wykonywanych na podstawie umowy o świadczenie usług 

publicznych w latach 2016 -2020. 

 Następnie głos zabrał Pan Marszałek Mieczysław Baszko, który 

zaapelował o przyjęcie powyższego stanowiska i poinformował, iż jest 

ono konsultowane z właściwym Ministerstwem. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 28 głosach za, 0 przeciw i 1 

wstrzymującym się przyjęli powyższe stanowisko oraz określili jego 

adresatów. 

 

 

Punkt 15 b – Stanowisko Sejmiku w sprawie dotychczasowej 

polityki rządu przy realizacji zadań drogowych na terenie woj. 

Podlaskiego. 

 Projekt kolejnego stanowiska przedstawił Pan Jan Dobrzyński. 

 Pan Mikołaj Janowski zaproponował, aby w treści stanowiska 

znalazł się zapis dotyczący budowy drogi Zambrów – Połowce, jednakże 

Pan Jan Dobrzyński – jako wnioskodawca projektu nie wyraził zgody na 

taki zapis. 

 Po dyskusji dotyczącej technicznych szczegółów związanych z 

samą konstrukcją stanowiska, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 
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głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęli powyższe 

stanowisko oraz określili jego adresatów. 

 

 

Punkt 16 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu 

Województwa. 

 

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 17 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

 

Radni nie zabierali w tym punkcie głosu. 

 

Punkt 18 – Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

W tej części obrad głos zabrali: 

 

 Pan Bogusław Dębski, w swojej wypowiedzi, nawiązał do 

rozważanej niedawno kwestii dotyczącej choroby dzików i podkreślił, iż 

problem ten w dalszym ciągu nie został rozwiązany. Efekty polityki 

samorządu niestety są niewielkie (koła łowieckie również nie są w stanie 

poradzić sobie z tym), a rolnicy w dalszym ciągu zgłaszają skargi, że 

dziki niszczą im pola. Pan B. Dębski zgłosił do Zarządu Województwa 

wniosek o zwrócenie się w tej sprawie do rządu z prośbą o pomoc. 

 

 Pan Jerzy Leszczyński – Członek Zarządu poinformował, iż 

realizacja uchwały podjętej w powyższej sprawie jest w trakcie, na chwilę 

obecną odstrzelonych jest 200 dzików z terenów objętych chorobą ASF. 

Pan J. Leszczyński podkreślił, iż Zarząd jest w stałym kontakcie z 

samorządami, prowadzi konsultacje, a także uczestniczył wraz z 

przedstawicielami Związku Hodowców Bydła w posiedzeniu grupy 
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zadaniowej ds. ASF w Ministerstwie Rolnictwa. Jeżeli chodzi o 

ograniczenie populacji dzików, Zarząd zaproponował wprowadzenie 

dwubiegunowości odstrzału, tak, aby można było odstrzelone dziki 

użytkować na potrzeby własne. Inspekcja Sanitarna obiecała, iż 

przeznaczy odpowiednie środki na utylizację dzików zarażonych 

chorobą.  

 

 Pan Krzysztof Krasiński poruszył kwestię Planu Gospodarki 

Odpadami. Zaznaczył: „W uzasadnieniu poruszona jest sprawa Sokółki. 

Wynika z tego, że Sejmik ma zająć się tym tematem. Jeżeli chodzi o 

Gminę i Starostwo Powiatowe – jest bardzo dużo uwag co do 

funkcjonowania tego składowiska. Jakie wobec tego będą działania 

Sejmiku w tej sprawie?” 

 

  

Punkt 19 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku. 

 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej 

uwag. 

 

Punkt 20 – Wolne wnioski, informacje. 

 

 

  W tej części obrad Pan Marek Komorowski zgłosił wniosek, aby 

przy pracach nad konstrukcją budżetu województwa na kolejny rok, 

zastanowić się nad możliwością zakupu 1 lub 2 średniej  lub ciężkiej 

klasy  samochodów pożarniczych  z przeznaczeniem dla OSP.   

 

 

Punkt 21 – Zamknięcie sesji. 
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 Pan Prof. Marian Szamatowicz – Przewodniczący Sejmiku 

stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany, podziękował wszystkim 

za przybycie i zamknął obrady XI Sesji Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. 

 

Protokołowała:      Przewodniczył: 

Nella Kamińska     Prof. Marian Szamatowicz 

 

 

 

 

   


